
Zápis z jednání Komise RHMP pro udržitelnou energii a klima  
dne 15.11.2019 
 
(Místo konání: Magistrát hlavního města Prahy, Nová radnice, Mariánské nám. 2/2)  
 
Účastníci: 
Martin Bursík (předseda Komise), Petr Hlubuček (místopř. Komise), Tomáš Murňák (místopř. Komise), 
Jiří Knitl (člen Komise), Štěpán Kyjovský (člen Komise), Ivan Jacko (člen Komise, zástupce pracovní 
skupiny Udržitelná energetika), Jaroslav Mach (člen Komise, zástupce pracovní skupiny Udržitelná 
doprava), Jan Šurovský (člen Komise, zástupce pracovní skupiny Udržitelná doprava), Tomáš Voříšek 
(člen Komise, zástupce pracovní skupiny Udržitelná energetika), Vojtěch Vosecký (člen Komise, 
zástupce pracovní skupiny Cirkulární ekonomika). Jan Chabr (člen Komise), Marcela Plesníková (členka 
Komise) 
 
Omluveni:  
Kateřina Schön (členka Komise, zástupkyně pracovní skupiny Adaptace na změny klimatu), Petr 
Hlaváček (místopř. Komise), Adam Scheinherr (místopř. Komise), Tomáš Portlík (člen Komise), Tomáš 
Lapáček (člen Komise) 
 
Hosté: Matěj Chytil, Daniel Vondrouš, Lucie Kocourková, Jiří Spitz, Vladimíra Henelová, Alena 
Vondroušová 

 
Setkání komise zahájil předseda Bursík uvedením zástupců společnosti ENVIROS a prezentací pana 

Spitze o průběhu zpracování akčního plánu SECAP (Sustainable Energy Action Plan). Komisi tak byl 

představen výchozí rok 2010, ke kterému se budou vztahovat snižované emise CO2 – a to o 45% do 

roku 2030. Město Praha chce navíc do snižování emisí zahrnout i nepovinné složky dopravy – 

leteckou a lodní, zároveň s tím chce plán SECAP navrhnout alespoň deset adaptačních opatření.  

Z diskuse členů komise vyplynuly připomínky ohledně prvotního sběru dat, a to především požadavek 

na co možná nejdetailnější specifikaci původců znečištění a s tím následného lepšího zacílení 

nápravných opatření. V průběhu ledna 2020 bude mít Komise k dispozici již výchozí energetickou 

bilanci a průběžnou energetickou bilanci, na něž bude moci konkrétně navazovat s realizací 

připravovaných opatření.  

Následovalo představení výstupů z jednání pracovních skupin: 

I. Pracovní skupina pro udržitelnou energetiku 

1. Akcelerace obnovy fondu budov v Praze 

2. Snížení uhlíkové stopy z teplárenství 

3. Zavedení environmentálního účetnictví do finančního hospodaření města 

4. Krytí potřeb elektrické spotřeby města z nových obnovitelných zdrojů energie (tzv. E-

OZE) 

 

II. Pracovní skupina pro udržitelnou mobilitu 

1. Mýtný systém 

2. Nízká cena parkování 

3. Akcelerace elektromobility v DP Praha 

4. Změna legislativních hygienických limitů pro hluk – umožnění rozvoje kolejové 

dopravy v obydlených částech města 

 



III. Pracovní skupina pro adaptaci 

1. Tvorba standardů odpovědného zadávání veřejných zakázek (soulad s klimatickým 

závazkem) 

2. Vytvoření koordinačního centra adaptačních opatření – řešení kolizí napříč MHMP, 

MČ a městskými organizacemi 

3. Regulace pro adaptační v PSP nebo novém stavebním zákoně 

4. Pilotní projekty využití předčištěné odpadní vody k zálivce veřejné zeleně 

 

IV. Pracovní skupina pro cirkulární ekonomiku 

1. Nová bioplynová stanice a kompostárna 

2. Omezení prašnosti z bourání staveb a emisí ze stavebních strojů, recyklace 

stavebního odpadu 

3. REUSE centrum 

4. Diskuze o celostátním zálohovém systému na PET lahve a nápoj. plechovky 

5. Dotřiďovací linka na plasty ve vlastnictví města – kontrola životního cyklu plastů 

Komisi byla představena hlavní témata rezonující v pracovních skupinách a členové pracovních skupin 

nastínili možná řešení uvedených bariér. Po proběhlé diskusi se Komise shodla na zaměření práce na 

konkrétní a praktická řešení  v podobě jednotlivých projektů, které budou PS dále rozpracovávat. 

Některé globální korporace se sídlem v ČR již přijaly klimatický závazek. V současné době probíhají 

jednání o partnerství při plnění opatření, korporace byly osloveny dopisem nám. Hlubučka. 

Na závěr jednání představil předseda Komise novelu zákona s obchodování s povolenkami na emise 

skleníkových plynů. Na podkladě této novely bude zřízen Modernizační fond, který má potenciál být 

nejsilnějším zdrojem  financování plánovaných opatření snižování emisí CO2.  

Příští zasedání Komise se uskuteční 30. 1. 2020 od 13. hod. v budově Nové radnice, Mariánské nám. 

2, místnost č. 349.   

 

 

 

Zapsala: Lucie Kocourková 

Schválil: Martin Bursík  

 

 

 

 

 


